#### مدينة الشيخ شخبوط الطبية Sheikh Shakhbout Medical City

# ما هو داء الكلب؟ What is Rabies?

تهدف عيادة صحة المسافرين في مدينة الشيخ شخبوط الطبية إلى حماية صحة المسافرين عن طريق الوقاية من المخاطر الصحية المرتبطة بالسفر.

توفر عيادة صحة المسافرين خدمات صحية شاملة تتضمن استشارات ما قبل و ما بعد السفر، واللقاحات، والأدوية الوقائية، والتثقيف الصحى.



## ما هو داء الکلب؟

داء الكلب هو مرض يسبب الوفاة بمجرد ظهور أعراضه. ينتقل داء الكلب عن طريق لعاب الحيوانات المصابة بالعدوى.



## مناطق الخطر

يوجد في العديد من دول آسيا وأفريقيا وأمريكا اللاتينية، وخاصة في المناطق الريفية.



## كيفية انتشاره

ينتقل من خلال العض أو الخدش أو ملامسة لعاب الحيوانات المصابة للجلد المتشقق أوالأغشية المخاطية.



## الأعراض التي يجب الانتباه لها

تشمل الأعراض الحمى، والوخز في موضع العض، والهياج، والارتباك، والرهاب الماء، والغيبوبة.



## نصائح للوقاية

- تجنب ملامسة الحيوانات، حتى الأليفة منها، في المناطق غير المألوفة.
  - علّم الأطفال على عدم الاقتراب من الحيوانات.
  - أطلب العلاج فوراً بعد أي تعرض محتمل للعدوى.



## اللقاحات أو الأدوية

يُنصح بأخذ اللقاح قبل السفر إلى المناطق النائية أو مرتفعة الخطورة ، كما يجب تقديم العلاج بأسرع وقت بعد التعرض للفيروس.



## ماذا تفعل إذا تعرضت للفيروس أو أصبت به؟

إغسل الجرح فوراً بالماء والصابون، واطلب الرعاية الطبية العاجلة للحصول على العلاج الوقائي بعد التعرض للفيروس. The Travel Health Clinic at Sheikh Shakhbout Medical City provides comprehensive travel health services for international travelers, including pre-travel consultations, vaccinations, prophylactic medications, travel health education, and post-travel assessments.

This clinic is designed to ensure the safety and well-being of travelers by addressing potential health risks associated with travel.



## What is Rabies?

Rabies is a fatal disease once symptoms appear. It is spread through the saliva of infected animals.



#### Risk areas

Present in many countries in Asia, Africa, and Latin America, especially in rural areas.



## How it spreads

Through bites, scratches, or saliva contact with broken skin or mucous membranes from infected animals.



## Symptoms to watch for

Fever, tingling at the bite site, agitation, confusion, hydrophobia, and coma.



### **Prevention tips**

- Avoid contact with animals, even pets, in unfamiliar areas
- Teach children not to approach animals
- Seek prompt treatment after any potential exposure



#### Vaccines or medications

Pre-travel vaccination is advised for those going to remote endemic areas. Post-exposure treatment must be given urgently.



## What to do if you are exposed or become sick

Wash the wound immediately with soap and water and seek urgent medical care for post-exposure prophylaxis.





